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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU 

 

Hlášení závad: tel.: 315 765 056,  e-mail: poruchy@nova-ves.cz 

Městská policie Veltrusy: tel.: 777 919 156, 777 919 157 

Servis přípojek - kanalizace: spol. AQ – tel. 416 831 304 (p. Nováková),  víkendy - 

tel. 724 719 298, 776 001 806 

Připomínky, nápady pro zlepšení fungování obce: info@nova-ves.cz 

 

Periodický tisk územního samosprávního celku. 

Vydává:  Obecní úřad Nová Ves, Nová Ves 154, 277 52,  IČ: 00237132, pro své části: 

Miřejovice, Nová Ves, Nové Ouholice, Staré Ouholice a Vepřek.  

Vychází 12 × ročně. Distribuce zdarma. 

Je registrován Ministerstvem kultury ČR pod číslem E 10295. 

Číslo 8/2023 vydáno 26. 8. 2023 v Nové Vsi v nákladu 555 ks. 

Zasílání příspěvků do zpravodaje: zpravodaj@nova-ves.cz. 

Redakce (informační výbor obce):                                                                                        

Ing. Bohdana Tobiášková, Jiří Faix, Mgr. Jiří Karas. 

Fotografie na titulní straně: Martin Čech 

Za správnost a věcnost údajů uvedených v příspěvcích odpovídají jejich autoři.  

Názory obsažené v příspěvcích nemusí vyjadřovat stanovisko redakce nebo 

zastupitelstva obce. 

 

Uzávěrka dalšího vydání Novoveského zpravodaje je 15. září 2023. 
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 aktuality ze stavby i obce, vítání občánků, dětské klubíky, osvěta - domácí 

mazlíčci, příspěvky pro školáky, 

 spolkové novinky – Spolek seniorů, TJ Sokol, Turistický klub KUKDYKAM, 

 reportáže z kulturních a sportovních akcí v obci, pozvánky na připravované 

akce, 

 z historie Satranova mlýna, mobilisace, Co nevím, nepovím… a další. 
 

 
Momentka z Miřejovického maratonu (foto M. Čech) 

 

Vybíráme z kronik: Kronika Nových Ouholic 1784 - 1984 

V roce 1884 byla slavena 100 letá památka založení Nových Ouholic. K tomuto výročí 

byly vydány místními občany slavnostní noviny pod názvem „Syslovák“, oplývající bodrým 

humorem. 

Vznik Starých Ouholic /Hoholic/ se datuje podle některých záznamů rokem 1070. Bližší 

údaje se nedochovaly, nebo nám nejsou známy. První historická zmínka činí o nich          

r. 1088, kdy patřila tato ves kostelu vyšehradskému. Roku 1386 uvádí se Štěpán a choť 

jeho Vratislava z Hoholic, jakožto majitelé zboží hoholického. Roku 1420 dal císař 

Zikmund Hoholice, ves kostela pražského Václavu z Valovic. Roku 1447 měly Hoholice 

odvádět kanovníkům kostela pražského 20 kop úroků. Odtud pocházeli nepochybně páni 

z Hoholic v XV. století se častěji vyskytující. 

Název vsi Hoholice vznikl patrně od slova „hohol“, což značí podle českoněmeckého 

slovníku „kachnu divokou sivou“, jež se tam na vodách a porostech tehdy v hojném počtu 

vyskytovaly. 

Připravila Bohdana Tobiášková, informační výbor (v původním znění, neupraveno) 
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Stavba se nám naštěstí pomalu, ale jistě chýlí ke konci. Na 

začátku srpna byly Nové Ouholice otevřeny v režimu průjezdu 

stavbou s maximální rychlostí 30 km/h. Bohužel se provoz 

neobešel bez incidentů, ať už v podobě bezohledných řidičů, 

kteří neumí respektovat dopravní značení nebo v podobě 

nehod. Jedna z nich nám dokonce vyřadila jeden nový stožár 

veřejného osvětlení. V těchto dnech je dokončován i poslední 

problematický vjezd v Nových Ouholicích u č. p. 36 s boční 

slepou uličkou (naproti cestě k viaduktu) a vrací se do 

původního stavu parkoviště u zastávky. 

Zaznamenal jsem stížnosti obyvatel od konce Nových Ouholic směrem k autobazaru 

na velké louže, vyjeté koleje a díry, které se objevily po spuštění zkušebního provozu 

a zatížení vozovky. Musím s nimi bohužel souhlasit, je to problém, který také nebyl 

dostatečně projekčně řešen. Nemusím jistě připomínat, že i tenhle úsek komunikace 

je ve vlastnictví kraje – jako obec ho nemáme jak opravit. Proto jsme kraj i projekční 

firmu požádali v rámci kontrolního dne o návrh řešení a seznámili je s podněty 

obyvatel. Je třeba jednoznačně dořešit v tomhle úseku odvodnění vozovky. Kraj sice 

plánuje rekonstrukci i tohoto úseku komunikace v jiné etapě rekonstrukce II/608, 

která začne ve Zdibech, ale realizace určitě nebude v dohledné době. Naším cílem je 

tedy najít s krajem nějaké kompromisní řešení. Velké obavy mi dělá i velký svah za 

hranou chodníku. I tohle bych rád dořešil, ať už zábradlím nebo oplocením. 

Stavba se v srpnu vrátila částečně i do Nové Vsi, kde bylo nutné rozebrat chodník. Jak 

se ukázalo, během stavby došlo k poškození kabelů veřejného osvětlení. Proto 

docházelo zejména při deštích k jeho výpadkům. Z toho důvodu svítí jen některé 

lampy, aby nepadaly jističe. Stejné je to v Nových Ouholicích. Snad se to už povedlo 

lokalizovat vše. Děkuji, že nám pomáháte hlásit poruchy osvětlení. 

Řada z vás mi také zaslala fotografie velkých louží na novém asfaltu v Nových 

Ouholicích – i ty jsme předali kraji jako investorovi celé akce.  

Na Vepřku se také vlivem vytrvalých dešťů propadla část cesty u autobusové zastávky. 

Bude třeba to odkopat, zjistit stav poškození dešťové kanalizace a opravit ji. Myslím, 

že i to způsobila těžká kola autobusů. 

Rybníček v období dešťů prošel také zatěžkávací zkouškou – přelivová hrana 

fungovala, stavba ho navíc ještě „vylepšila“ vpustí, díky které by měla jít regulovat 

hladina. Čas nám ukáže, jaká je ta správná výška. Myslím, že až se celé jeho okolí 

zazelená, mohlo by to být opravdu hezké místo s potenciálem do budoucna. 
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Termín dokončení zatím stále platí k 31. 8. 2023, od 1. 9. máme přislíben zkušební 

provoz.  O případných změnách vás budeme informovat obvyklým způsobem.  

V případě potřeby přidávám kontakt na stavbu: 

Ing. Radim Poustka – hlavní stavbyvedoucí – tel. 602 323 154 

Michal Benák – stavbyvedoucí – tel. 720 051 582 

Oprava objízdných tras 

V těchto dnech probíhají také dokončovací 

práce na opravě silnic ve Starých Ouholicích 

a Vepřku. Jsem velmi rád, že se nám s paní 

místostarostkou povedlo s krajem tuhle 

opravu vyjednat, protože sami bychom tu 

silnici dávali dohromady roky. Výsledek je 

zatím moc pěkný, je ale třeba ještě dodělat 

krajnice, které se z důvodu navýšení nivelety 

zvětšily. Původní idea byla obrus využít na 

jiné poškozené komunikace, ale tady bude mít smysluplnější využití.   

  

Samozřejmě chápu výtky, že se jezdilo i jinudy atd. Tahle oprava je ale v rámci 

objízdných tras autobusů. Rozhodnutí, které úseky se opraví a které ne, bylo nakonec 

na kraji, který také celou akci financoval. 

Trávník a záhonky 

Jestli vytrvalé letní deště něčemu opravdu prospěly, byl to trávník. Mezi úřadem             

a křižovatkou jsou terénní úpravy již hotové a vysetý trávník. Opravdu to celé hodně 

prokouklo.  

Ještě se musíme naučit bojovat s plevelem, protože ten dovede zkazit radost 

z hezkého trávníku raz dva. Brigádníci jedou už několikáté kolo jeho odstraňování.  
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V těchto dnech pokračují terénní práce na zbytku chodníku, na začátku září by měla 

proběhnout druhá etapa výsadby zeleně, takže radost ze záhonků budou mít konečně 

i obyvatelé Nových Ouholic. 

Lukáš Jansa, starosta  (foto parkoviště: O. Vopálenský, ostatní L. Jansa) 

 

ÚŘEDNÍ DEN – STOČNÉ 
Pokud máte dotazy ke stočnému – smlouvy, fakturace, zálohy – můžete se v uvedený 

den zastavit na úřadě: 5. září  16:00 – 19:00 

Hana Novotná, tel: 777 012 031, e-mail: hana.novotna@nova-ves.cz 
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Během letošních letních prázdnin se nám v Nové Vsi rozšířil takový, no, jak to nazvat, 

nešvar. Majitelům domácích koček se jejich mazlíčci začali ztrácet nebo vracet domů 

postřeleni zbraní, ze které máme i střelu, již veterinář vyňal z rány. Asi si řeknete "no 

co, kočka, to se na vsi děje, ne?" Přeskočíme-li příkoří, které se koná na zvířeti              

a majiteli, je tu nebezpečí trochu jiné, děsivější. 

Po menším pátrání a srovnání souvislostí je jisté, 

že se toto děje za bílého dne, v našem případě cca 

mezi 13.    a 16. hodinou v podstatě pár metrů 

před plotem místní školky. Zbraň, ze které se 

střílelo, má dost energie na to, aby zabila kočku, 

ale i těžce zranila dítě nebo dospělého. Nehledě 

na to, že střelba v zastavěné oblasti je trestný čin, zároveň postřelení nebo zastřelení 

kočky je v dnešní době také trestný čin a to dle zák. 246/1992 Sb. na ochranu zvířat 

proti týrání. 

Skoro každý dům v obci má nějakou tu kočku na dvorku nebo rozmazlenějsí doma na 

gauči. Neříkám, že je to v souladu s přírodou, ale buď si majitelé těchto šelmiček 

jejich přítomností regulují počet hladavců na pozemku (i v domě), nebo zkrátka mají 

jejich přítomnost rádi a mají je jako členy rodiny a také se o ně řádně starají. 

Kdo měl kočku nebo psa ví, že to je spoustu starostí a výdajů za veterinu, očkování, 

kastraci, kvalitní potravu, atd. My jsme dali šanci na lepší život čtyřem koťatům            

z útulku, které měly veškerou péči, byly kastrované, měly režim a ten dodržovaly. 

Kočku neudržíte na pozemku, ale tyto couraly jen přes den tak o dva, tři sousedy 

vedle a chodily domu skoro na minutu. Od večera do rána byly doma a přes den měly 

"vycházky".  Pak Vám jedna nepřijde a následně ji najdete zastřelenou. No není to      

k naštvání? Jasně, počítáte, že se jednou nevrátí, to kočky dělají, ale proč zastřelená 

pro zábavu...?! A nebyla jediná. V polovině prázdnin v rozmezí cca 14ti dní ve stejné 

lokalitě byla postřelena i kočka sousedů, ta díky Bohu přežila, ale s vážným zraněním. 

Má amputovanou nohu! O ostatních případech nevíme, ale může jich být více, ne 

všichni se ozvou. 

Proč tento článek? Nechceme situaci zatím nikterak hrotit, ale zveřejněním této věci 

chceme informovat ostatní a zejména pachatele této hanebné zábavy, aby se nad 

sebou zamyslel a vžil se do situace těch, kterým jejich člena rodiny zabil. Místní spolek 

myslivců rád přijme někoho, kdo bude bojovat proti škodné v přírodě legální cestou     

a formou, která neohrožuje lidi a domácí (ne divoká) zvířata. Zkus to a neškoď! 

Ivana Pasecká (ilustrační foto) 
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Vzhledem ke stížnostem občanů na nebezpečné situace se psy bez vodítek 

v obydlených částech obce připomínáme vyhlášku platnou v naší obci. 

Tato vyhláška stanovuje území, kde může být pes pouze na vodítku a místa, kam je 

vstup psům zakázán (hřiště a dětská hřiště). Celé znění vyhlášky najdete na webu 

obce: https://www.nova-ves.cz/obecne-zavazne-vyhlasky/. 

Součástí vyhlášky jsou i mapky jednotlivých částí obce s vyznačenými územími pro 

pohyb s vodítkem. Obecně se dá říci, že jsou to zastavěné části obce plus vycházkové 

trasy v blízkosti zástavby. Zároveň připomínáme, že dle vyhlášky je majitel psa 

zodpovědný za to, aby zvíře neznečisťovalo veřejné prostředí, případné znečištění je 

povinen bezprostředně odstranit. 

B. Tobiášková, informační výbor 

Od poloviny srpna mohou děti, žáci a studenti ve 

Středočeském kraji využívat výhodné desetiměsíční 

časové kupony.  

 Pro kategorie Děti (6 – 15 let) a Žáci (15 – 18 let) 

není omezen volitelný začátek platnosti. 

  Pro Studenty (18–26 let) je omezený volitelný 

začátek platnosti v období od 15. 8. do 1. 11. 2023.  

Připomínáme zároveň, že kupony jsou pouze v elektronické podobě.  

Další informací naleznete na www.pid.cz a https://pidlitacka.cz/cs. 

Zdroj: FB Středočeského kraje 
 

 

V sobotu 9. září 2023 projede mezi 10:00 a 10:30 přes 

Veltrusy Evropská mírová jízda - peloton o zhruba 200 

cyklistech. Můžete je přijít podpořit do ulic.  

European Peace ride (Evropská mírová jízda) navazuje 

na myšlenku cyklistického závodu „Závod míru“, tzv. Tour de France východu. Jedná 

se o již třetí ročník jízdy amatérských cyklistů a cyklistek, kteří letos během tří dnů 

zdolají celkem 500 kilometrů a již tradičně svou jízdou propojí tři sousedící státy: 

Polsko (start ze Zgorozełce), Českou republiku a Spolkovou republiku Německo (cíl 

v Chemnitzu).  

V případě zájmu sledujte Facebook: european_peace_ride_cz.  

https://www.nova-ves.cz/obecne-zavazne-vyhlasky/
https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fwww.pid.cz%2F%3Ffbclid%3DIwAR3TWDBp01XQU-ji97qfNq08TTrMk6XPefeDiAJCriCS_zTkDINz1CiciSw&h=AT2QW5PDrSv_LB1pGvbk9hvAobO4JPAAWBMAcV6m8QPCxudPhSPjEvMXA5xTuZ0ckyYqZ9XTPxHh3q8JzKNjfAHfVLcSDEUjPvT1IdzlNYCGeKy4NWoMjrB8Zk8FPSqBXQ&__tn__=-UK-y-R&c%5b0%5d=AT05JdVKVsXzIhxTWnWe-NsR9wsY74nQxNwMiKEqlDBniMsds2P0vtN1C7wwrVCTm-hy4xxDwD_YcE38ejLFpaccIP0BExQO8G0VIvbK2ob_lOCjEKifmBmEYNLW7Q-Xiz5pfEAHWAPT1zbOMFzfGRk6VPe3_f2iVYY8BWrpRS8pMBfdDD17uAXX7pUEXf5SXmycUwdJTEdRss0uIgcf16ViHHsrXp6QCGQhii0emRtjNw
https://pidlitacka.cz/cs?fbclid=IwAR2TDkYS7puyf9ZWVTCU_1guUby9TR14FjgtqKtghSnw2QNWsKZ6WZLUcxo
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Letní činnost, jak jsme uvedli už v minulém čísle Zpravodaje, jsme utlumili. Podnikli 

jsme jenom dva poznávací výlety do Prahy. První v červenci 

s cílem bližšího poznání díla věhlasného českého fotografa 

Josefa Sudka. U této příležitosti jsme navštívili výstavu „Mistr 

Zenu: Chvála stínu“ tvořenou z fotografií ovlivněných 

japonskou malířskou kulturou v jeho ateliéru na Újezdě. 

Upřímně - z výstavy jsme odešli rozpačití.  

Shodli se, že nebýt návštěvy Pražského jezulátka, kterou jsme 

vyplnili čas do otevření Sudkovy výstavy, tak jsme tuto cestu do 

Prahy olitovali. Cílem naší další, tentokrát srpnové cesty byl 

Jože Plečnik – konkrétně jeho monumentální dílo vinohradské 

„Srdce Páně“ – jedno z nejpůsobivějších sakrálních staveb na našem území. Přesto, že 

jsme výlet nabídli veřejnosti, měli jsme kostel i s panem farářem pro sebe tři. Přesto 

se nám dostalo zasvěceného výkladu o historii stavby v kontextu s historií této 

pražské čtvrti. Měli jsme jedinečnou možnost se s objektem dokonale seznámit                

a pana faráře vyzpovídat.  

Z ostatních aktivit snad stojí za zmínku, že jsme se v rámci svých možností zapojili do 

činností kolem 15. „Miřejovického půlení“, a protože neradi vidíme kolem sebe 

nepořádek, vysbírali jsme odpadky kolem dočasných semaforů řídících provoz            

na objížďce Nových Ouholic.  
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Akce plánované na září a říjen zůstávají v platnosti s tím, že musíme udělat změnu 

začátku akcí plánovaných na 7. září takto:  

- členská schůzka od 14 hodin, 

- beseda na téma „Současná Amerika viděna mladýma očima“ od 16 hodin. 

 
Předseda Spolku Ing. Bruno Vognič  

Ahoj děti! 

Soutěž s Vodníkem Štístkem na novoveské 

návsi prodlužujeme do 10. září! 

Splňte úkoly a správné odpovědi posílejte na 

soutez.novaves@gmail.com. 

Na Novoveském posvícení v sobotu 16. září 

vylosujeme výherce těchto cen: 

- Rodinná vstupenka do Zooparku 

v Zelčíně, 3 poukázky na pizzu do 

Pizzerie pod Řípem (Mnetěš) a drobné 

odměny pro všechny děti, které se 

zapojily. 

Budeme rádi, když nám pošlete fotky, jak se 

vám při úkolech daří . 

B. Tobiášková, kulturní výbor, foto: L. Müllerová  

mailto:soutez.novaves@gmail.com
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Dva bronzy z miřejovického půlmaratonu pro běžce z Nelahozevsi 

Letošnímu 15. ročníku populární běžecké akce Miřejovické půlení po dlouhé době 

nepřálo počasí. Po dlouhých letech nebylo velké vedro, pro běh byla teplota 17 °C. 

Drobný déšť a chladnější počasí mohlo být pro některé běžce výhodou. Organizátoři 

připravili jako vždy vše perfektně a na vysoké úrovni. A po loňském úspěchu to opět 

cinkalo i za naši obec. 

Hlavní byla samozřejmě vlastní soutěž - Miřejovický půlmaraton – běh na 21,1 km. 

Čas mezi startem a doběhnutím závodníků do cíle a po skončení závodu byl vyplněn 

bohatým doprovodným programem. Organizátoři nezapomněli ani na občerstvení – 

zkrátka každý příchozí si přišel na své. Celý den bylo co dělat. 

Do hlavního závodu se přihlásilo 51 závodníků, z toho 10 žen. Závod má díky skvělé 

práci organizátorů vysokou úroveň, a tak bylo možné fandit borcům z celé ČR. 

Nejlepšího času dosáhl Lukáš Kozlík ze závodního týmu TJ Sokol Mělník v kvalitním  

čase 1.15:09. Loňský nejrychlejší čas byl vylepšen téměř o minutu. Mezi ženami 

zvítězila Zuzana Kotěšovcová startující za spolek Happy Loop v čase 1.28:58                  

(v absolutním pořadí bez rozdílu pohlaví pátá). Poslední dobíhali do cíle s časy těsně 

pod dvě hodiny čtyřicet minut.  

  
Z Nelahozevsi se půlmaratonu zúčastnilo celkem třináct běžců, všichni doběhli              

v pořádku do cíle. Vyzdvihnout musíme bronzového Marka Mikela v závodu 

v kategorii MA a také bronzového Marcela Šuleje v kategorii MB. Své nejlepší běžecké 

výkony si vylepšili běžci Barbora Mikel Kršmaru, Michaela Baborová, Marek Mikel, 

Petr Babor a Jan Paszkiewicz. Mezi nelahozeveskými muži exceloval Marek Mikel, 

kterému skvělý čas 1.31:22 stačil na již zmíněné 3. místo v kategorii. Za pozornost 

stojí i obdivuhodný výkon sedmašedesátiletého běžce Viléma Hrdiny, který si s časem 

1.51:59 doběhl pro šesté místo v kategorii mužů MC. 

I letos si organizátoři připravili smíšenou štafetu muž a žena – o putovní pohár MUDr. 

Pavla Kantorka, patrona Miřejovického půlení. Do závodu se přihlásilo šest štafet         
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a hned jedna z nich byla z Nelahozevsi – dvojice Michaela Baborová a Barbora Mikel 

Kršmaru. 

I letos nemohla chybět závodní stálice Borky Borkovec. Půlmaratonu se účastní každý 

rok a je nedílnou součástí organizátorských služeb, běh absolvuje ve 13kilogramové 

drátěné košili, a navíc ještě následně běží i Pivní půlmaraton. 

  
Letošní ročník i přes nepřízeň počasí opět ukázal kvalitu závodu jak po běžecké, tak      

i po organizátorské stránce. 

Oceňujeme celou partu Maraton klubu Miřejovice, jejich sponzory a příznivce. 

V neposlední řadě patří velké poděkování všem organizátorům v čele s šéfem 

Maraton klubu Josefem Burianem, kteří i letos odvedli skvělou práci. Nejeden 

významnější závod by si z Miřejovic mohl vzít příklad. 
 

Výsledky závodníků z Nelahozevsi 

13 Marek Mikel 1.31:22   Štafety: 

204 Marcel Šulej  1.33:58   607/1  Michaela Baborová 

14 Petr Babor  1.34:30   607/2  Barbora Mikel Kršmaru 

214 David Prchal  1.36:54    čas: 1.45:00 

215 Zdeněk Plachý 1.40:29 

216 Miloš Mojžiš 1.41:45 

220 Jan Paszkiewicz 1.48:32 

F6 Alexandra Plachá 1.49:26 

405 Martin Švácha 1.50:18 

219 Filip Šimek  1.54:03 

404 Josef Košťál  2.39:55 
 

Výsledky XV. Miřejovického půlmaratonu 

Kategorie MA 18–39 let      Kategorie MB 40–49 let                                    

Lukáš Kozlík  1.15:09   Miroslav Balatka 1.20:40 

Roman Tatýrek 1.22:27   Jiří Fix          1.23:50 

Marek Mikel 1.31:22   Marcel Šulej          1.33:58 
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Kategorie MC 50 let +    Kategorie ŽA   

Petr Watzke  1.33:18   Soňa Barvenčíková       1.40:13 

Jindřich Matějka 1.33:45   Lenka Sikorová         1.42:10 

Pavel Vabroušek  1.39:40   Nikola Finková               1.43:02 
 

Kategorie ŽB    

Zuzana Kotěšovcová      1.28:58     

Jiřina Rážová                2.02:33 

Blanka a Juliette Jandlová  2.06:27 

  

 

Smíšené štafety 

Jan Svoboda + Lucie Němečková                1.28:01 

Ondej Korotvička + Petra Rappoccio          1.36:36 

Nikola Davidová + Martin Krupička            1.40:59 
 

Autor: Zdeněk Kotulan, převzato: Nelahozeveský zpravodaj, fotografie: Martin Čech 
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Všichni si jistě všímáte, jak se ta naše vesnička (pomalu - ale 

jistě) krásně zvelebuje. Ať již infrastukturou, či nějakou tou 

"službičkou", která je potřeba nebo potěší. Tou první je 

nový nájemce obchodu a s ním znovuotevření krámu, tou 

druhou je zbrusu nový zmrzlinový stánek. 

Byla jsem opravdu nadšená, když jsem se dozvěděla, že se   

u nás v létě otevře stánek se zmrzlinou. Vítala jsem to jako 

další prima věc - nejen pro děti. Protože, co si budeme 

povídat, ukažte mi na někoho, kdo by neměl rád v letních 

měsících toto lahodné studené osvěžení. 

Díky různým "technickým šimlům" se stánek otevřel 

později, než jsme si všichni mysleli, ale o to víc jsme se na něj těšili. 

Obsluha se střídá, všichni jsou milí, usměvaví. Výběr zmrzliny je pestrý, jistě si vybere   

i náročný mlsný jazýček. Každý den jsou na výběr dva druhy, no a pochopitelně              

i míchaná varianta, dvě velikosti s možností výběru kelímku či kornoutku. 

Mnozí možná ani nevědí, že na výběr tu mají i několik druhů káv (cappuccino, presso, 

americano) s možností výběru různých druhů posypů. 

Co mě osobně opravdu moc těší je, když člověk vidí, jak najednou vesnice ožila. 

Zastavují se místní i přespolní, kolikrát neznámí lidé zapředou společný rozhovor, 

všichni se usmívají, vychutnávají si tu studenou svěžest. Nikdy bych nevěřila, co 

takový stánek dokáže. 

Stánek má i své FB stránky - Zmrzlinato Nová Ves, na kterých se každý den odpoledne 

(chvíli po 12 h.) dozvíte, na jakou kombinace se můžete ten den těšit. Můžete se zde    

i dotázat, kdy se dočkáte své preferované příchuti. Jednou zde proběhlo i hlasování, 

kterou kombinaci by zákazníci rádi uvítali. Tato možnost mi přišla také fajn (a to nejen 

z důvodu, že zrovna má "favoritka" vyhrála). 

Otevírací doba je letos od 12 do 18 h. Dle ohlasů zákazníků by bylo praktičtější tuto 

dobu posunout (cca 14 - 20h.), protože i projíždějící, kteří pracují například                   

v Kralupech nad Vltavou do 18 hodin, želí, že jsou bez šance si tuto lahůdku dopřát. 

Stánek jde s dobou, zavedl věrnostní kartičky, za kompletně orazítkovanou si můžete 

dopřát zmrzlinu zadarmo. Razítka se vztahují na koupi "velké" zmrzliny. 

Děkujeme, že nám tímto podnikatelským záměrem vesnice ožila. Ještě by to chtělo 

otevřít nějaké fitko, protože na této laskomině vzniká lehká závislost. 

Kdo jste se ve stánku ještě nestavili, rozhodně to musíte napravit. Věřte mi - stojí to 

za to.       Autor: Mája Jelínková
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Máme za sebou letní přestávku, která byla letos o trochu delší než obvykle (od 

poloviny června do konce srpna) a událo se v ní několik zajímavých událostí. 

O vítězství v domácím turnaji novoveských fotbalových osobností jsme vás 

informovali v minulém zpravodaji. 

Před losem nového ročníku soutěží probíhaly intenzivní jednání o spolupráci se 

sousedním fotbalovým klubem TJ Sokol Sazená, který měl postoupit do vyšší soutěže. 

Ve hře byl model, že by někteří z našich hráčů mohli vypomáhat Sazené ve vyšší 

soutěži a někteří hráči ze Sazené by mohli vypomáhat nám. Těsně před podpisem 

smlouvy o spolupráci bohužel nakonec všechna jednání ztroskotala a tak vše zůstává 

při starém, každý se budeme starat sám o sebe a dokonce budeme hrát proti sobě 

(28. 10. 2023), protože Sazená nakonec start ve 3. třídě nepotvrdila. 

V rámci přípravy jsme hráli v Nové Vsi        

u Bakova tradiční Turnaj Nových Vsí. 

Vzhledem k prázdninám a dovoleným 

jsme dávali sestavu těžko dohromady, ale 

nechtěli jsme pořadatelskému týmu 

způsobit komplikace a hatit přípravy 

dlouho připravované akce, a tak jsme jeli      

i ve velmi improvizovaném složení. Stačilo, 

když se necelý týden před turnajem 

odhlásila Nová Ves u Liberce. Po 4 letech 

se nám podařil alespoň dílčí úspěch a po bojovném výkonu jsme obsadili 3. místo. 

Soupeři se nějak nechtějí přizpůsobit našemu hernímu stylu, založeném na téměř 

nulovém pohybu a neustále chtějí běhat  

Dále proběhla lehká reorganizace nižších soutěží. Vloni ze dvou skupin 4. třídy, kde 

jsme byli i my, postoupilo více týmů do 3. třídy, kde byly vytvořeny také dvě skupiny, 

takže ve 4. třídách zůstalo o trochu méně týmů. Nám nová sezóna ve skupině B 4. 

třídy začíná domácím utkáním s TJ Sokol Jeviněves, dne 26. 8. 2023 od 17:00 hod. 

Utkání se hraje po uzávěrce zpravodaje, takže vás budeme o výsledku informovat 

v dalším vydání. 

Od září také opět začne fotbalový kroužek. Pravděpodobně se budeme opět scházet 

ve středu a pokusíme se i o dřívější začátky. 

Děkujeme všem fanouškům za přízeň a za podporu obci Nová Ves a všem partnerům 

a těšíme se na vaši návštěvu na hřišti. 

Zpracoval: Petr Barnat 
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Milí přátelé, jistě již začínáte pomalu trénovat na letošní, v pořadí již sedmý 

Miřejovický 3atlon a quatro3atlon, které se uskuteční v sobotu 2. září 2023. 

Jedná se o závody pro legraci a setkání s kamarády, ale 

zároveň s přesnými pravidly, v duchu fair play                         

a s pochopitelnou touhou po vítězství.  

Tým Q3A se skládá ze čtyř lidí, kde dva musí být 

ženského pohlaví a dva mužského. Dva soutěžící 

absolvují krátkou trasu na kánoi, poté štafetu 

převezme cyklista a zakončuje běžec.  

3A je individuální triatlon po téže trase. Start 3A je v 10 hodin, start Q3A ve 14 hodin, 

sraz je vždy alespoň půl hodiny před závodem. Trasa je stejná jako v minulých letech.  

Prosíme o potvrzení vaší letošní účasti na telefonním čísle 725 207 190, a to jak 3A, 

tak Q3A, rovněž nahlášení názvů vašich týmů, případně nahlášení týmů nových (název 

+ jména členů). Také dejte, prosím, vědět, kdo budete potřebovat zajistit loď. Veškeré 

podrobnosti rádi upřesníme na uvedeném telefonním čísle, základní informace            

o závodu naleznete též na webové stránce www.nela.cz/q3a.  

Sportu zdar a krásné léto.    Hedvika Bártová za organizační tým 
 

http://www.nela.cz/q3a
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Největší kulturní akcí u nás v obci je už spoustu let posvícení a stejně tomu bude          

i letos v sobotu 16. září od 14 hodin na návsi. 

Program jsme se snažili sestavit tak, aby si v něm to své našli všichni a rádi společně 

se svými rodinami i známými strávili příjemný den. To nejroztomilejší máme hned na 

začátku – vystoupení dětí z naší MŠ. Nově za námi přijedou mažoretky z Mělníka.  

Velkou podívanou slibují Vikingové ze skupiny JORMUN – užijeme si scéniku, velkou 

bitvu, zapojí se i děti, po celé odpoledne si budete moci prohlédnout jejich ležení. 

Hudebně se pak naladíme na opačný konec světa při kubánských rytmech kapely 

PRAGASÓN. Večer zůstáváme věrní Globus Bandu, po setmění rozzáří náves ohňová 

show. 

Nebude chybět občerstvení – stánek fotbalistů TJ Sokol, cukrová vata a stánek 

z Infocentra Nelahozeves.  

A co dále? Řemeslné dílny, stánky, skákací hrady, Slepé hry u stánku Červeného kříže, 

fotokoutky, přehlídka autoveteránů z Kralup, malování na obličej, plackování, holičský 

salon…  

Budeme se těšit na viděnou! 

Místní majitelé veteránů – máte zájem také vystavit svůj vůz? Kontaktujte L. Tobiáška 

(tel. 777687600). Majitelé pozemků na návsi – prosíme o přeparkování aut v den 

posvícení do dvorů, ať můžeme celou plochu naplno využít. Zároveň se omlouváme 

za hluk a muziku do noci, je to jen jednou do roka – děkujeme! 

B. Tobiášková, kulturní výbor  



Obec Nová Ves ve spolupráci 
s Maraton klubem Miřejovice a TJ Sokol Nová Ves

Vás srdečně zve na

NOVOVESKÉ 
POSVÍCENÍ

vystoupení dětí MŠ
mažoretky

JORMUN vikingské bitvy a ležení
kapela Pragasón (Kuba)

kapela Globus Band
ohňová show

rukodělné dílny
přehlídka autoveteránů
atrakce pro děti
barber salón
řemeslný jarmark
fotokoutky

občerstvení

v sobotu 16. září od 14 hodin na návsi

Miřejovice • Nová Ves • Nové Ouholice •Staré Ouholice • Vepřek
www.nova-ves.cz
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SATRANŮV MLÝN – 10 let obnovy a cesty 
od naivního nadšení k postupnému vystřízlivění

Díl IX. - Rok 2017 aneb konečně se blížíme se ke střeše 

Od začátku roku pokračovaly práce na opravě mlýnice. Za částečného přispění 

Ministerstva kultury jsme se postupně dopracovali s opravou dřevěných konstrukcí až 

ke střeše. Nejprve jsme opravili zhlaví nosných trámů ve 2. nadzemním podlaží            

a narušené zdivo, do nějž jsou tyto trámy uloženy. Poté proběhla rekonstrukce 

rákosového stropu nad šalandou.  

 

  

V průběhu roku jsme zjistili, že nám již vypršela platnost stavebního povolení na 

mlýnici. Sice jsme zahájili rekonstrukci, ale nestihli jsme ji za 2 roky dokončit. Protože 

jsme měli zkušenosti s několika stavebními úřady, mylně jsme se domnívali, že (stejně 

jako jinde) stačí stavbu zahájit a pokračovat v ní. V Kralupech mají ale jiná pravidla. 

Takže jsme žádali o prodloužení stavebního povolení, respektive o změnu stavby před 

dokončením. A ta změna stavby se týkala výhradně prodloužení termínu. Naše 

„neschopnost“ úředníky pobavila. Ještě víc je překvapilo, že jsme chtěli stavební 

povolení vydat na dobu delší než 2 roky, protože jsme věděli, že ani za 2 roky 

nebudeme z rekonstrukcí tak velké a náročné stavby hotoví. Přestože to zpočátku 
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vypadalo, že je náš požadavek zcela nereálný, nakonec se nás úředníkům zželelo,          

a stavební povolení vydali s platností až do 31. 12. 2020. Musela jsem je několikrát 

ujistit, že tentokrát se již přestaneme „flákat“ a práci dokončíme včas. 

Na podzim jsme rovněž dokončili opravu kolny. Střechu jsme uvedli do původního 

stavu podle dochovaných dobových fotografií. Byla položena nová střešní krytina          

a cihelná podlaha v interiéru budovy. 

Pavlína Linzerová 
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Národní památkový ústav vyhlašuje a uděluje už podesáté cenu Památky děkují, což 

je zvláštní kategorie Ceny Národního památkového ústavu Patrimonium pro futuro. 

Cílem akce je zhodnotit a vyzdvihnout, co se v oblasti památkové péče podařilo,           

a ocenit ty, kteří se o úspěšné dílo přičinili. 

Až do 30. září 2023 může veřejnost hlasovat o vítězi této ceny. Vítěz převezme 

ocenění na slavnostním vyhlášení 28. listopadu 2023 na Nové scéně Národního 

divadla v Praze v přímém přenosu České televize.  

Cenu Památky děkují získá počin, který zvítězí v on-line hlasování na webu Národního 

památkového ústavu, kde jsou také podrobné informace ke všem nominovaným: 

https://www.npu.cz/pamatky-dekuji. 

V letošním roce zařadil NPÚ do hlasování i záchranu Satranova vodního mlýna            

na Vepřku:  

„Vodní mlýn ve Vepřku, zmiňovaný poprvé v roce 1596, náleží 

k nejvýznamnějším památkám svého druhu na území středních 

Čech. Reprezentuje kontinuální stavební vývoj bohatého mlýna 

od pozdního středověku do první poloviny 20. století. Novým 

majitelům se podařilo památku ve stavu téměř jistého zániku 

nejen zachránit, ale proměňují ji v živé lokální centrum.“ 

B. Tobiášková, kulturní výbor 

https://npu.cz/pamatky-dekuji
https://www.npu.cz/pamatky-dekuji


48. výšlap
Pivovar Lobeč

Vhodné pro děti, seniory a celé rodiny
Turistice zdar!

NOVOVESKÝ TURISTICKÝ KLUB

Sraz v neděli 3. září 
v 10 h v na Parkovišti pod 

Vrátenskou horou.
Zhodnotíme panoramata z rozhledny Vrátenská hora a pak přes Nosálov 

sejdeme do Lobče. Po občerstvení v restauraci Výčep Pivovar Lobeč vyrazíme 
lesem zpět k Libovicím. Vycházka bude dlouhá asi devět kilometrů. 

vyslap.czmapy.cz/s/hejecuzelu

START
CÍL
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Letos v září to bude 85 let od poslední demonstrace vůle bránit svobodu ČR proti 

agresorovi ozbrojenou silou. 23. září 1938 byla vyhlášena všeobecná mobilizace jako 

reakce na hrozící agresi ze strany Německa - v tom roce už druhá. Součástí přijatých 

opatření bylo v obou případech i obsazení tzv. Pražské čáry, jejíž součástí byla                

i opevnění v úseku našich obcí. Myslím, že nezaškodí si připomenout tato výročí.         

O tom, jak to u nás fungovalo, vypovídají kroniky: (přepis je pořízen se snahou o co 

největší přesnost – tj. bez jazykových a formulačních úprav). 

Pamětní kniha obce Nová Ves: 

Str. 108: „V roce 1938 začínala se stahovat mračna nad naší republikou a tak dne       

21. května nařízena částečná mobilizace naší armády. V Německu totiž připravovali 

útok a republiku. Získali u nás spojence těchto nekalých záměrů, neboť Němci 

v Československu pohlíželi vždy s nadějí na Německo, doufajíce, že toto splní jejich 

velkoněmecké sny. Bylo to pro nás opravdu k nesnesení, jak si tito Němci počínali, 

zvláště pak, když z Německa byli účinně podporováni. Z naší strany pak činěny 

přípravy k obraně. Za tím účelem byly stavěny bunkry, tj. betonové pevnůstky v řadě, 

nebo také střídavě. Na naším katastru jich bylo zřízeno 16 a táhly se od Sazené podél 

potoka od splavu „na Koutě“ po polích za lukama pod panským hájem k Vepřku.       

Od mlýna pak směrem na východ t.j. k Vepřku přes silnici táhly drátěné překážky, byly 

to totiž železné kozlíky smontované ze silných želez nastaveny vedle sebe a spojeny 

pak ostnatým drátem mezi sebou, tak, že toto pásmo tvořilo jeden celek. U nás v obci 

bylo umístěno kolem 600 mobilizovaných vojáků – rezervistů, mezi nimi bylo mnoho 

Němců, zejména ve stodole u Satranů č. 23.  

Str. 109: Zatím pracovala diplomacie a zástupci Němců z Československa snažili          

se přesvědčiti velmoci, jak se jim u nás křivdí a jak jsou utlačováni a bezprávni. Zatím 

však požívali nejen tolik práv jako Češi, místy pak daleko více, jen aby se uspokojili. 

Nebylo to ovšem nic platné, vedli neustále jen svou… 

Str. 110: ...V českém národě činěny úpisy na obranu státu, v naší obci sbírka a dne      

4. září koncert k obraně státu… Konečně 30. 9. 1930 padlo konečné rozhodnutí 

v Mnichově o odstoupení t.z. sudetského území tj. celého pohraničí, a Němci je 

provedli tak důkladně, že by byli snad málem zabrali i naši obec, a snad i Prahu. 

Jestliže před odstupem projížděli naší obcí vojenské oddíly ku střežení hranic, nastalo 

dne 19. září 1938 šílené stěhování z pohraničí, při čemž uprchlíci nám vyprávěli 

nejhrůznější věci, které úspěchem opilí Němci na Češích páchali, při čemž nám 

posluchačům vstávali vlasy na hlavě a zatínali pěsti. Tohoto násilí používali Němci 



 25 

předem než pohraničí dostali u vědomí toho, že jej určitě dostanou. Den odstupu byl 

zrovna pátek a byl to právě náš černý pátek.  

Dne 1. října začalo stěhování vojska jednak od hranic, jednak z posádkových měst 

pohraničí. Projížděli naší obcí nepřehledné kolony dělostřelectva, pěchoty a materiálu 

všeho druhu. 

Str. 112: Napětí vzrůstalo každým okamžikem a dne 3. října vyvrcholilo, očekávalo se 

totiž, že bude přeci Německu vypovězena válka. Nestalo se tak, a čekaly nás tak věci 

daleko horší.  

28. říjen slaven byl ve znamení smutku, neboť nikdo nemohl zapomenout onoho 

ponížení z 30. 9.      

  

Památník četnické stanice Nová Ves z let 1938 – 1945 / rok 1938: 

 21. 5.  Provedena částečná mobilisace, která byla českým obyvatelstvem              

s jásotem přijata. V obvodě četnické stanice Nová Ves bylo zřízeno na linii obcí Sazená 

– Nová Ves – Vepřek až k řece Vltavě asi 36 betonových krytů tzv. bunkrů pro 

obrannou linii. Bunkry byly chráněny před nájezdy tanků a obrněných vozů těžkými 

železnými kříži tzv. španělskými jezdci, asi 150 cm vysokými, které byly provlečeny 

velmi těžkým řetězem, ve vzdálenosti a to podle terénu až 100 metrů daleko od nich. 

Při provedení částečné mobilisace obsadili tyto bunkry složka S.O.S., takže v každém 

bunkru byla posádka 2-3 mužů s kulomety a granáty. Provedení a příprava k obraně, 

resp. Nástup byl proveden bez závad. Po skončení částečné mobilizace byly složky 

S.O.S. odvolány, bunkry uzamčeny a klíče odvezeny do Prahy. 

 22. 9. Prohlášeno rozhlasem odtržení pohraničního území od Československé 

republiky a přivtělení k Říši, kterážto událost byla českým obyvatelstvem v obvodě 

přijata s velkým zármutkem a rozhořčením. 

 23. 9. Bunkry byly znovu obsazeny avšak tentokráte vojskem čs.armády. Mezi 

posádkami byli též přislušníci německé národnosti, kteří odpírali pošlusnost 

čs.důstojníkům a prohlašovali veřejně, že proti Německu bojovat nebudou. 

Provedena všeobecná mobilisace bez závad a následkem Mnichovské dohody 
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pohraničí vyklizováno, takže nastal větší příliv obyvatelstva české národnosti                 

z pohraničí do zdejšího obvodu. Rovněž projížděly zdejším obvodem po hlavní silnici 

proudy českého obyvatelstva z pohraničí směrem ku Praze. 

 28. 11. Posádky z bunkrů ve zdejším obvodě byly odvolány a bunkry znovu 

zamčeny. 

Poznámka: Přiložené fotografie jsem před lety pořídil na státní hranici s Rakouskem 

poblíž hraničního přechodu Halámky. Jsou němými doklady odhodlání našich předků 

ubránit svůj stát.    

Ing. Bruno Vognič, kronikář  

- V Ledčicích se letos hodně slavilo – obdržely zlatou stuhu pro vítěze 
středočeského kola soutěže Vesnice roku 2023.  
Ledčice zabodovaly vedle investičních akcí i pestrým 

společenským životem. V obci působí více než desítka spolků. 

Mají svoji historickou památku – secesní selský dům „U Cinků“ 

sloužící jako muzeum středočeského a podřipského venkova, 

„History park“ a naučnou stezku, rybníky, hodně zeleně a také 

štěstí, že leží mimo hlavní dopravní komunikace. Mají školu, 

kterou navštěvují i naše děti. 

Podle neověřených informací je získání tohoto ocenění 

výsledkem víceletého snažení a zároveň obec postoupila do 

celostátního kola stejnojmenné soutěže. Přejme našim sousedům tento úspěch           

a držme pěsti v dalším snažení.   

   
 

- Letošní žně konečně v polovině srpna skončily. Se zemědělci si letos nepěkně 

zašpásovalo počasí. Původně slibná úroda doznala značných škod jak v kvalitě zrna, 

tak i ve ztrátách způsobených dešti, kdy polehlé obilí částečně podrostlo jak je patrné 

z fotodokumentace pořízené v Nových Ouholicích několik dní před sklizní. 
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B. Vognič, kronikář  
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2. září 2023 Quatro3atlon - Miřejovice 

6. září 2023 Zasedání zastupitelstva obce - od 17:30 hodin v sále OÚ 

7. září 2023 Schůze Spolku seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

7. září 2023 Beseda "Současná Amerika viděná mladýma očima" - od 16 h.  v sále OÚ 

9. září 2023 Svoz velkoobjemového odpadu - dle rozpisu ve zpravodaji 

9. září 2023 Fotbal. zápas TJ Sokol N.V. x SK Vojkovice B od 17:00 hod. hřiště Nová Ves 

13. září 2023 Vítání občánků - od 16 hodin v sále OÚ 

16. září 2023 Novoveské posvícení - od 14 hodin na návsi v Nové Vsi 

17. září 2023 Muzeum Bylo nebylo… - otevřeno od 14 do 18 hodin, Satranůn mlýn Vepřek 

23. září 2023 Fotbal. zápas TJ Sokol N.V. x TJ Tursko od 17:00 hod. hřiště Nová Ves 

27. září 2023 Zájezd Spolku seniorů - Památník Karla Čapka, Dobříš 

7. října Fotbal. zápas TJ Sokol N.V. x SK Úžice od 16:00 hod. hřiště Nová Ves 

12. října Schůze Spolku seniorů - dle počasí Miřejovice / sál OÚ 

21. října  Muzeum Bylo nebylo… - otevřeno od 14 do 18 hodin, Satranůn mlýn Vepřek 

21. října  Fotbal. zápas TJ Sokol N.V. x TJ Dynamo Nelah. B od 15:30 hod. hřiště Nová Ves 

4. listopadu Fotbal. zápas TJ Sokol N.V. x TJ Sokol Dřínov od 14:00 hod. hřiště Nová Ves 
 

Přijmeme brigádníka na údržbu pozemků                                                                                    

(práce s motorovou kosou, sekačkou a motorovou pilou).                                                         

Lokalita Vepřek. 

V případě zájmu volejte na tel. č. 602 473 008. 

 

Hledáme pronájem bytových prostor na provoz dětské skupiny                                       

s možností úprav pro potřeby dětí.  

Kontakt: tel. č. 737 362 685 p. Dobošová nebo e-mail: dobosova.68@seznam.cz. 

 

Sousedská výpomoc – sousedské hlídání dětí. Máte malé děti, potřebujete jít do 

práce a není kdo by vám děti pohlídal? Chcete víc než jen hlídání? 

Naučím Vaše děti základním dovednostem, základním návykům formou hry.  

Další informace Vám sdělím po telefonu – tel. č. 737 362 685 p. Dobošová. 


